

SUPREME COURT OF CANADA -- JUDGMENT TO BE RENDERED IN LEAVE APPLICATION

OTTAWA, 2006-05-25. THE SUPREME COURT OF CANADA ANNOUNCED TODAY THAT JUDGMENT IN THE FOLLOWING APPLICATION FOR LEAVE TO APPEAL WILL BE DELIVERED AT 9:45 A.M. EDT ON FRIDAY, MAY 26, 2006. THIS LIST IS SUBJECT TO CHANGE.

FROM: SUPREME COURT OF CANADA (613) 995-4330

COUR SUPRÊME DU CANADA -- PROCHAIN JUGEMENT SUR DEMANDE D'AUTORISATION

OTTAWA, 2006-05-25. LA COUR SUPRÊME DU CANADA ANNONCE QUE JUGEMENT SERA RENDU DANS LA DEMANDE D'AUTORISATION D'APPEL SUIVANTE LE VENDREDI 26 MAI 2006, À 9 H 45 HAE. CETTE LISTE EST SUJETTE À MODIFICATIONS.

SOURCE: COUR SUPRÊME DU CANADA (613) 995-4330

COMMENTS/COMMENTAIRES: comments@scc-csc.gc.ca

Note for subscribers:

The summaries of the cases are available at <http://www.scc-csc.gc.ca> :

Click on Cases and on SCC Case Information, type in the Case Number and press Search. Click on the Case Number on the Search Result screen, and when the docket screen appears, click on "Summary" which will appear in the left column.

Alternatively, click on

http://scc.lexum.umontreal.ca/en/news_release/2006/06-05-25.2a/06-05-25.2a.html

Note pour les abonnés :

Les sommaires des causes sont affichés à l'adresse <http://www.scc-csc.gc.ca> :

Cliquez sur « Dossiers », puis sur « Renseignements sur les dossiers ». Tapez le n° de dossier et appuyez sur « Recherche ». Cliquez sur le n° du dossier dans les Résultats de la recherche pour accéder au Registre. Cliquez enfin sur le lien menant au « Sommaire » qui figure dans la colonne de gauche.

Autre façon de procéder : Cliquer sur

http://scc.lexum.umontreal.ca/fr/news_release/2006/06-05-25.2a/06-05-25.2a.html

-
1. *Richard Charles Wills v. Her Majesty the Queen* (Ont.) (Crim.) (By Leave) (31435)
-

31435 Richard Charles Wills v. Her Majesty The Queen (Ont.) (Criminal) (By Leave)

Canadian Charter - Criminal - Unfair trial - Pre-trial and trial schedule - Whether imposed time frame within which new counsel forced to prepare for trial results in denial of right to effective assistance of counsel and breach of fundamental justice as found in s. 7 of the *Charter - Canadian Charter of Rights and Freedoms*, s. 7.

Wills was charged with first degree murder on June 7, 2002. Pre-trial motions are scheduled to begin on May 29, 2006.

March 2, 2006
Ontario Superior Court
Fuerst J.

Order fixing date to commence hearing motions to May
29, 2006

May 1, 2006
Supreme Court of Canada

Motion to expedite; Motion for stay of proceedings; and
Application for leave to appeal filed

31435 Richard Charles Wills c. Sa Majesté la Reine (Ont.) (Criminelle) (Sur autorisation)

Charte canadienne - Droit criminel - Procès inéquitable - Dates fixées pour l'audition des requêtes préalables et la tenue du procès - Le calendrier imposé et le temps qu'il accorde au nouvel avocat pour la préparation au procès vont-ils à l'encontre du droit à l'assistance véritable d'un avocat et au respect de la justice fondamentale au sens de l'art. 7 de la Charte - Charte canadienne des droits et libertés, art. 7.

Wills a été accusé de meurtre au premier degré le 7 juin 2002. Le début de l'audition des requêtes préalables est prévu pour le 29 mai 2006.

2 mars 2006
Cour supérieure de l'Ontario
Juge Fuerst

Ordonnance fixant au 29 mai 2006 le début de l'audition
des requêtes

1^{er} mai 2006
Cour suprême du Canada

Dépôt d'une requête visant à hâter l'audition, d'une
requête en suspension de l'instance et d'une demande
d'autorisation d'appel
